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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 

dne 13. března 2025 

Přítomno:  

Yasar Abu Ghosh, Ludmila Maria Dobrovolná Wladyniak, Martin Heřmanský (on-line), Jan 
Horský (on-line), Marie Jiřičková, Lucie Kalabisová, Vít Marek, Selma Muhič Dizdarevič, 
Štěpánka Navrátilová, Arnošt Novák (on-line do 17:17), Petr Pavlík, Ondřej Schovanec, 
Jan Tuček (on-line do 16:41), Jana Wohlmuth Markupová, Karina Zamrazilová (on-line do 
17:03) 
 
CELKEM PŘÍTOMNO: 15 

 

Omluveno:  

CELKEM OMLUVENO: 0 

 
 

Nepřítomno: 

CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 
 

Hosté:  

Monika Baláž Picková, Rafael Daniel Berti, Dana Bittnerová, Alena Marková, Tereza 
Pospíšilová (on-line do 17:04), Věra Sokolová 
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Návrh programu jednání: 

1. Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 6. února 2025 

(předkládá předsednictvo) 

3. Zdůvodnění změny na pozici proděkana pro vnější vztahy FHS UK a návrh na jmenování 
nové proděkanky pro vnitřní a vnější vztahy FHS UK 

 (předkládá děkanka V. Sokolová) 

4. Využívání fakultních prostorů studenstvem 

 (předkládá senátorka L. Kalabisová) 

5.   Informace děkanky  

6. Různé 

 

 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

L. M. Dobrovolná Wladyniak zahájila březnové zasedání, přivítala přítomné a představila 
nového studentského senátora M. Víta, který nastoupil do funkce po rezignaci M. Krofty. 
Dále L. M. Dobrovolná Wladyniak představila navržený program jednání, který byl 
schválen tichým souhlasem.  

M. Heřmanský se poté dotázal, zda se na dnešním zasedání bude jednat také o 
hodnocení zaměstnanců a zaměstnankyň, jak bylo předesíláno na zasedání minulém. L. M. 
Dobrovolná Wladyniak odpověděla, že jelikož k tomuto senát neobdržel žádný oficiální 
podnět, nebude dnes hodnocení zaměstnanců a zaměstnankyň projednáváno. 
 

 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 6. února 2025 
(předkládá předsednictvo) 
 
L. M. Dobrovolná Wladyniak představila návrh zápisu. Předsednictvo k němu předem ani 
na místě neobdrželo žádné připomínky, proto předsedkyně zahájila hlasování o schválení 
zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 6. února 2025. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    15 

Hlasování:  PRO:                 15 

PROTI:      0 

ZDRŽELO SE:      0 
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USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného 
dne 6. února 2025. 

 

3) Zdůvodnění změny na pozici proděkana pro vnější vztahy FHS UK a návrh na 
jmenování nové proděkanky pro vnitřní a vnější vztahy FHS UK 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

L. M. Dobrovolná Wladyniak otevřela bod a předala slovo děkance V. Sokolové. Děkanka 
se na úvod přivítala s novými senátory a senátorkami. Dále představila návrh na sloučení 
dvou proděkanských pozic po rezignaci proděkana pro vnější vztahy, O. Váši. Agendy 
oddělení vnitřních a vnějších vztahů považuje děkanka za propojené, své kolegium navíc 
nechtěla dále rozšiřovat, proto byla vedením pověřena stávající proděkanka pro vnitřní 
vztahy, D. Bittnerová. Děkanka informovala senát, že D. Bittnerová zastává novou pozici 
již od ledna letošního roku, ale vzhledem ke zrušení lednového zasedání AS FHS UK a její 
nepřítomnosti na zasedání únorovém, předkládá tento bod až nyní.   

L. M. Dobrovolná Wladyniak poděkovala V. Sokolové a vybídla přítomné k diskuzi. 
O slovo se přihlásila J. Wohlmuth Markupová, která konstatovala, že jsou obě agendy 
velmi obsáhlé. Dotázala se proto, zda je to pro D. Bittnerovou z dlouhodobého hlediska 
zvládnutelné. D. Bittnerová sdělila, že ačkoli je pro ni agenda oddělení vnějších vztahů 
nová, O. Váša podle jejího názoru postavil dobře fungující oddělení. Veškerou práci se 
v současné chvíli obě oddělení snaží pokrývat z vlastních zdrojů, proděkanka se nicméně 
do budoucna nebrání další optimalizaci v podobě nové administrativní síly, pokud se 
ukáže, že to bude třeba. Tímto byla debata ukončena a AS FHS UK přistoupil k hlasování. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:  15 

Hlasování:  PRO:      13 

PROTI:       0 

ZDRŽELO SE:       2 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK vyjadřuje kladné stanovisko k záměru děkanky jmenovat 
PhDr. Danu Bittnerovou, CSc. proděkankou pro vnitřní a vnější vztahy. 

 

4) Využívání fakultních prostorů studenstvem 

(předkládá senátorka L. Kalabisová) 

Od předsedkyně dostala slovo předkladatelka bodu L. Kalabisová. Podle L. Kalabisové se 
po zrušení bývalé studentské místnosti č. 1.27 studentstvo přesunulo do on-line prostoru 
a prostorů mimo fakultu. V současné chvíli studující cítí, že jim možnost využívání 
místnosti na fakultě chybí a rádi by proto otevřeli debatu o možnosti rezervací v místnosti 
č. 1.27. M. Jiřičková poté doplnila informace o doktorandské místnosti v 0. patře, kam 
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doktorandům a doktorandkám není udělován automatický přístup. V místnosti po 
dlouhou dobu scházela také tiskárna. M. Jiřičková míní, že by doktorandstvo mělo mít 
možnost rezervovat si na fakultě místnosti. Pravidla pro rezervace místností navíc 
považuje za nekonkrétní. L. Kalabisová vyjádřila souhlas s M. Jiřičkovou a dodala, že z její 
zkušenosti trvá vyřízení rezervace i měsíc a půl. S. Muhič Dizdarevič se poté dotázala, kdo 
rezervace schvaluje, na což L. Kalabisová odpověděla, že tajemník fakulty. 

Slovo si dále vzala děkanka V. Sokolová, která poděkovala za podněty. Na úvod  
zopakovala situaci kolem místnosti č. 1.27. Ta byla otevřena na podzim roku 2023 jako 
studentská místnosti, do které měli přidělen přístup studentští senátoři a senátorky a 
členové a členky studentských spolků. Po roce byla vyhodnocena analýza vstupů do 
místnosti, ze které vyšlo najevo, že je místnost využívána pouze z necelých 8 %. Vedení 
FHS UK proto po poradě se studentskými spolky rozhodlo přeměnit místnost č. 1.27 
v zasedací místnost. Děkanka připomněla, že do zasedací místnosti mají studentští 
senátoři a senátorky a členové a členky spolků i nadále přístup a mohou si ji také 
rezervovat. Vyzvala proto přítomné, aby možnost přístupu ověřili a v případě problémů 
se obrátili na děkanát. Dále V. Sokolová sdělila, že o rozbité tiskárně v doktorandské 
místnosti delší dobu nevěděla, nicméně v současné chvíli je již v místnosti umístěna 
tiskárna nová.  

Poté se děkanka vyjádřila k problematice rezervací místností. Informovala, že 
k tomuto účelu slouží e-mailová adresa rezervace@fhs.cuni.cz, která je napojena na 5 e-
mailových adres zaměstnanců a zaměstnankyň, z nichž by měl člověk obratem obdržet 
informaci o založení rezervace. V. Sokolová uvedla, že rezervace zasedací místnosti má na 
starosti S. Pokorná, rezervace jednotlivých učeben fakultní rozvrhářka A. Matějková. 
Tajemník fakulty T. Procházka se zabývá rezervacemi pro nefakultní akce. Relaxační zóna 
je součástí kavárny a nelze ji rezervovat pro úzké skupiny osob. V případě potřeby se lze 
obracet na pracovníky a pracovnice kavárny. Děkanka dále ocenila poznámku M. Jiřičkové 
vzhledem k nejasnostem kolem formálních náležitostí vztahujícím se k rezervacím 
místností a přislíbila tento podnět předat dále k vyřešení. V. Sokolová také nespatřuje 
problém v automatickém udělování přístupů do doktorandské místnosti doktorandům a 
doktorandkám.  

Do debaty se vložila D. Bittnerová, která uvedla, že o těchto problémech nevěděla. 
Podporu spolků nicméně považuje za důležitou součást agendy oddělení vnitřních vztahů 
a nabízí proto daným studujícím možnost setkání. Připomněla také existenci e-mailové 
adresy zajmovacinnost@fhs.cuni.cz, kam se je možné se v případě problémů tohoto typu 
obracet. 

L. Kalabisová poté informovala o konkrétním případu z listopadu roku 2024, kdy 
se objevily průtahy v založení rezervace ze strany tajemníka fakulty. L. Kalabisová míní, 
že nastavením jasných pravidel by se tomuto dalo předejít. Uvedla také, že v současné 
chvíli jsou rezervace místností komplikovaný proces, kterému se studentské spolky snaží 
spíše vyhýbat. Za přispění oddělení vnitřních vztahů se nicméně vždy podařilo problém 
vyřešit a rezervaci uskutečnit. Na závěr debaty uvedla M. Jiřičková, že nízké procento 
využití bývalé studentské místnosti spatřuje mj. v malé propagaci její existence. 
 

- V 16:41 se ze zasedání odpojil J. Tuček. Počet přítomných senátorů a senátorek se 
snížil na 14. 
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5) Informace děkanky 

Předsedkyně předala slovo děkance V. Sokolové, aby již tradičně informovala senát o 
novinkách z dění fakulty. 

- Děkanka poděkovala celému týmu kavárny za jeho práci. Nedávno proběhlé 
slavnostní otevření považuje za povedené. 

- Děkanka poděkovala týmu PR, senátorům a senátorkám, členům a členkám 
studentských spolků a všem, kteří přišli na akci MDŽ UK pod vedením naší fakulty. 
Děkanka to považuje za výbornou prezentaci fakulty směrem dovnitř univerzity.  

- Na fakultním webu je nově umístěn nový interní pracovní kalendář s názvem 
Organizér, který funguje skrze intranet. Organizér je určen pro zaměstnance, 
zaměstnankyně, senátory a senátorky.  

- Pokračuje snaha o dokončení místnost za knihovnou. V současné chvíli je propadlé 
stavební povolení a bude třeba žádat o nové. Věc bude projednávat kolegium 
děkanky a následně bude předána ke schválení AS FHS UK. 

- Proběhlo setkání akademické obce k reformě doktorského studia a reakreditaci 
bakalářského studia. K reakreditaci bakalářského studia vznikla také pracovní 
skupina. 

- Pokračuje digitalizace. 

 

6) Různé 

L. M. Dobrovolná Wladyniak zahájila bod a dotázala se, zda má někdo z přítomných 
podněty k řešení. O slovo se přihlásila proděkanka pro akademické kvalifikace a kvalitu 
vzdělávání T. Pospíšilová, která informovala o plánovaném setkání se studujícími k 
hodnocení výuky. To se uskuteční 8. dubna 2025 a jeho cílem je otevřít dané téma v plénu. 
T. Pospíšilová uvedla, že hodnocení výuky studujícími má dlouhodobě nízkou účast 
pohybující se kolem 15 %. Proděkanka dále poskytla přítomným náhled pozvánky, která 
bude v následujících dnech studujícím zaslána e-mailem. Sdělila, že v případě zájmu ze 
strany studujících je možné založení pracovní skupiny, která by pomáhala s propagací 
hodnocení výuky a nově vzniklé aplikace sloužící k tomuto účelu. K podnětu se vyjádřila 
S. Muhič Dizdarevič, která zdůraznila důležitost důvěry. Je podle ní klíčové, aby byla 
studujícím vysvětlena bezpečnost a anonymita jejich hodnocení. Poté si vzala slovo L. 
Kalabisová, která ocenila vznesení tématu a fakt, že jsou studující přizváni do diskuze. 

L. M. Dobrovolná Wladyniak dále informovala, že na její e-mailovou adresu a e-
mailovou adresu předsedy AS FF UK dorazil dopis od I. Cermana, v němž reaguje na 
usnesení AS FHS UK č. 640 ze dne 6. 2. 2025. Předsednictvo AS FHS UK se shodlo na tom, 
že o této záležitosti informuje členy a členky senátu a v tomto duchu I. Cermanovi také L. 
M. Dobrovolná Wladyniak odpověděla. V souvislosti s usnesením č. 640 předsedkyně dále 
informovala o e-mailu od B. Soukupové, který obdržela několik minut před zasedáním.  V 
e-mailu zaslaném skrze webový formulář fakultních webových stránek vyzývá B. 
Soukupová členy a členky senátu, aby více přemýšleli o souvislostech izraelsko-
palestinského konfliktu. O slovo se přihlásil J. Horský a uvedl, že tato situace by měla být 
poučením do budoucna. Podle jeho názoru by se senát neměl vyjadřovat k politickým 
záležitostem. Na slova J. Horského reagoval Y. Abu Ghosh, který souhlasí, že by senát 
neměl zaujímat politické postoje, nicméně I. Cerman podle něj ve své petici napadal 
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profesní integritu signatářů Iniciativy za kritickou akademii a bylo tedy třeba se za ně 
postavit. Upozornil také, že obdobné prohlášení jako AS FHS UK vydal i akademický senát 
Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích, kde I. Cerman působí, a studující univerzity 
zorganizovali petici.  

 
- V 17:03 se ze zasedání odpojila K. Zamrazilová. Počet přítomných senátorů a 

senátorek se snížil na 13. 
 
Předsedkyně poté předala slovo J. Wohlmuth Markupové, kterou zajímal vývoj 

situace kolem garantování magisterského studijního programu Historická sociologie. 
Děkanka V. Sokolová v reakci nejprve uvedla, že formulace, která zazněla na minulém 
zasedání senátu, o ukončení pracovního poměru garanta programu, byla podle ní 
nepřesná. Poté sdělila, že novým garantem by se měl stát doc. PhDr. Stanislav Holubec, 
Ph.D. et Ph.D. 

Další podnět zvedl P. Pavlík. Členka akademické obce jej podle jeho slov 
upozornila, že na webu fakulty se nachází odkaz na kázání M. C. Putny. P. Pavlík se proto 
dotázal, jaká je fakultní politika pro zveřejňování webových aktualit a zda obdobné zprávy 
na naši fakultu patří. Proděkanka pro vnitřní a vnější vztahy D. Bittnerová odpověděla, že 
se PR tým snaží zviditelňovat významné fakultní osobnosti působící ve veřejném 
prostoru, což má přispívat k reprezentaci fakulty. Zároveň zdůraznila svou otevřenost 
k debatám o vhodnosti zveřejňovaného obsahu. Do debaty se vložil J. Horský, který uvedl, 
že kázání nepatří pouze na půdu teologických fakult. Tomu P. Pavlík oponoval s tím, že 
akademičtí pracovníci a pracovnice by se měli prezentovat svými profesními aktivitami, 
s nimiž podle něj kázání nesouvisí. Do diskuze se dále zapojili J. Wohlmuth Markupová, Y. 
Abu Ghosh a S. Muhič Dizdarevič, kteří nespatřují ve zveřejněném obsahu problém. Poté 
vyzvala děkanka V. Sokolová studentské senátory a senátorky, aby se také zapojili do 
debaty. Slovo si vzala M. Jiřičková, podle které vnáší M. C. Putna do svých kázání mj. i 
vědecké poznatky, což je činí inspirativními a v souladu s ideály FHS UK. Š. Navrátilová 
dodala, že studující mají zájem dozvídat se i o neprofesních aktivitách vyučujících. 
Děkanka V. Sokolová dále uvedla, že celá FHS UK pro ni symbolizuje diverzitu a nespatřuje 
proto rozdíl v informování o kázání M. C. Putny a např. akci MDŽ UK. 

 

- V 17:17 se ze zasedání odpojil A. Novák. Počet přítomných senátorů a senátorek se 
snížil na 12. 

 
Na závěr J. Horský upozornil, že i konzervativní názory jsou legitimní a neměly by 

být odmítány, s čímž souhlasila také S. Muhič Dizdarevič. Tímto předsedkyně L. M. 
Dobrovolná Wladyniak ukončila zasedání. Další zasedání se uskuteční 10. dubna 2025. L. 
M. Dobrovolná Wladyniak apelovala na senátory a senátorky, aby se snažili zúčastnit se 
jej osobně.  

 
 
 
 

Zapsala: Mgr. Monika Baláž Picková 
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Přehled schválených usnesení: 
642. AS FHS UK vyjadřuje kladné stanovisko k záměru děkanky jmenovat PhDr. Danu 

Bittnerovou, CSc. proděkankou pro vnitřní a vnější vztahy. 
641. AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 6. 

února 2025.   
  
  

 

Za správnost: Ludmila Maria Dobrovolná Wladyniak, M. A., Ph. D. 

                (předsedkyně AS FHS UK) 
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